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Zápis č. 7/2021-2022 z porady vedoucích kateder a ústavů 
dne 5. 4. 2022, 12.00 h, prezenčně 

MU-IS/107920/2022/1702694/PrF 

 
Přítomni: děkan (od 12.50 h), kolegium, vedoucí kateder a ústavů, garanti, dr. Myška, 
dr. Brucnerová 
Omluveni: prof. Kalvodová, dr. Kliková, dr. Dobrovolná 
 
5. 4. 2022 
Program zasedání: 

1. Pomoc pro ukrajinské studenty a akademiky 
2. Změny v bc. studijním programu  
3. Akreditace mgr. studijního programu Právo a právní věda 
4. Průběh zkouškového období 
5. Různé 

 
 
Poradu zahájil proděkan Radvan. Předal vzkaz děkana, který se z úvodu jednání omluvil, 
neboť se účastnil zasedání kolegia rektora. 
 

1. Pomoc pro ukrajinské studenty a akademiky 

Proděkanka Jurníková ve svém vstupu seznámila s přípravou mimořádného přijímacího 
řízení pro uchazeče z Ukrajiny. Na mimořádném zasedání KD dne 4/4 kolegium schválilo 
vyhlášení zvláštního PŘ pro Ukrajince, kterým byla v ČR poskytnuta dočasná ochrana dle 
zákona a opatření přijatých v souvislosti s aktuální situací na území Ukrajiny, tzv. Lex Ukrajina. 
Seznámila s vyhlašovanými studijními programy, předpokládanými počty studentů 
v jednotlivých programech a podmínkách pro přijetí ke studiu. Uvedla, že PŘ ke studiu na PrF 
MU se uskuteční v akreditovaných studijních programech, a to magisterském Právo a právní 
věda, v navazujícím Veřejná správa a v bakalářských – Mezinárodněprávní obchodní studia, 
Veřejná správa, Teorie a praxe trestního a správního procesu. V souvislosti se 
splněním podmínek pro přijetí uvedla, že nutností je pro studenta vyřízení dočasné ochrany 
na území ČR. Zmínila, že studentovi po podání přihlášky a splnění podmínek pro studium bude 
nabídnut intenzivní kurz českého jazyka. Po splnění úrovně B2 bude zařazen do studijního 
programu. Pokud bude úroveň nižší, nadále zůstane v péči CJV. Termín pro podávání 
přihlášek je od 15/4 do 31/5 2022. Přihlášky budou vyhodnocovány průběžně do naplnění 
kapacity. Proděkanka doplnila, že každý přijatý student bude mít na fakultě svého 
studentského asistenta, který ho provede fakultou, bude s ním hovořit česky a bude mu 
nápomocen s adaptací. 
Proděkan Radvan uvedl, že velká část uprchlíků má bohužel štítek z jiných evropských států, 
čímž nesplňuje podmínky pro přijetí. Zmínil, že proběhnou jednání v této věci na nejvyšší 
úrovni.  
V následné diskusi proděkanka dále uvedla možnost, pro současné studenty z Ukrajiny, využít 
program „free mover“, ke kterému je rovněž nabízeno stipendium. Dále sdělila, že studentům 
budou nabídnuty anglické předměty vyučované v rámci Erasmu. Jejich absolvování mohou 
uznat i zahraniční univerzity.  
Doc. Mrkývka hovořil o možnosti pomoci formou zapojení "mentorů" z řad akademických 

pracovníků (stávajících i současných) hovořících rusky.   

Proděkanka uvedla, že přístup ke studentům bude individuální. Sdělila, že v pondělí 11/4 
budou zvláštní podmínky PŘ projednány na AS PrF a pak můžeme pomoc komunikovat 
navenek v souladu s celouniverzitním přístupem. 
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2. Změny v bc. studijním programu Obchodněprávní studia 
 
Proděkan Sehnálek sdělil, že kolegové z Katedry obchodního práva předložili novou koncepci 
programu. Aktuálně je program zastaven, neprobíhá přijímací řízení. Ukázalo se, že program 
je nutné adaptovat a provést zásadní změny. Uvedl, že program se teprve rodí, koncepce 
vychází ze společného základu a postupně se budeme v této věci potkávat. 
Sdělil, že se otevírá problém kreditového ohodnocení bakalářských předmětů, který se bude 
řešit a bude třeba provést nezbytné změny, které se promítnou i do ostatních programů. 
Ubezpečil, že změny budou prováděny ve snaze minimalizovat zátěž vedoucích kateder/ 
ústavů. 

3. Akreditace mgr. studijního programu Právo a právní věda 

Doc. Kotásek, garant nového magisterského studijního programu, sdělil, že byla sestavena 
pracovní skupina. Ta bude vykonávat činnosti dle schváleného harmonogramu prací pro 
novu akreditaci. Přislíbil osobní účast na jednání KD dne 25/4/2022.  
 
4. Průběh zkouškového období 

 
Proděkanka Jurníková informovala, že ke SZZk v jarním termínu se přihlásilo 219 studentů. 
Ubezpečila, že vše běží v pořádku a požádala o kooperaci při obsazování komisí. 
 
Proděkan Sehnálek podal informace k ukončování studijních předmětů. Všechny způsoby 
ukončení předmětu se uskuteční prezenčně až na výjimky, o kterých rozhoduje garant 
předmětu. Lze je využít v případě: 
 

• předmětů podzimního semestru 2021/2022, které se konaly distanční formou; 

• povinně volitelných předmětů; 

• povinných předmětů za předpokladu, že je ukončení předmětu uskutečňováno formou 

seminární práce, případové studie, klauzury či testu s otevřenými otázkami, a to vždy 

v open book (open source) formátu; 

• povinných předmětů za předpokladu, že jsou zakončeny kombinovanou formou 

zkoušky a alespoň jedna její součást se uskuteční prezenčně; 

• zkoušení studentů, kteří se prezenční zkoušky nemohou zúčastnit z důvodu výjezdu 

v rámci programu ERASMUS, nebo programu obdobného. 

Proděkan přítomné seznámil, že k ukončování studijních předmětů a k závěru studia 
připravuje nový pokyn. 
Proděkanka Jurníková sdělila, že do způsobu ukončení je možné implementovat distanční 
prvky, u magisterského studia je povinnost prezenční účasti na seminářích, problém je u 
studentů kombinovaného studia. Připomněla možnost dřívějšího termínu pro ukončení 
předmětů, kdy je možné zkoušet už v dubnu, což je vhodné u studentů závěrečného semestru. 

 
5. Různé 
 
Doc. Skulová u navazujícího magisterského SP Veřejná správa z pohledu nové akreditace 
předala výzvu směrem k vyučujícím. Uvedla, že se objevují nové předměty a požádala o 
kontrolu a doplnění karet předmětů tak, aby vše bylo dostatečně nastaveno. Uvedla, že se do 
studia hlásí noví studenti pro AR 2022/2023, bude ještě upřesňovat a konkretizovat. 
 
Proděkan Sehnálek požádal vyučující o kontrolu a doplnění karet předmětů u všech 
kombinovaných studií, a to z pohledu kvality a RVH a poděkoval za předání informace na 
katedrách. Proděkanka Jurníková také zdůraznila důležitost karet předmětů, uvedla, že 
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v mgr. programu jdeme do zrušení dvojího ukončení a některé předměty dostanou nové kódy, 
vyzvala k pečlivému vyplňování kódů předmětů. 
 
Přichází děkan, 12.50 h. 

 
Doc.Mrkývka poukázal na problém kooperací vyučovaných předmětů s dalšími fakultami. 
Studenti PrF si zapisují PVP na jiných fakultách, které jsou kreditově bohaté, ale pro naši 
fakultu je to finančně velmi nevýhodné (drahé).  
Děkan potvrdil, že z fakulty odchází značné platby za výuku předmětů z jiných fakult (tzv. 
kooperace). Uvedl, že ideální by bylo, kdyby studenti už od podzimního semestru získávali 
kredity za výuku především na fakultě a apeloval na lepší nabídku pro 1 a 2. ročníky. 
Tajemnice upřesnila, že největší odliv je na fakultu pedagogickou a filozofickou. Uvedla, že u 
nás je pouze velmi omezená nabídka toho, co by si mohly naopak zapsat na PrF i jiné fakulty.  
 
Doc. Mrkývka také poukázal na skutečnost, že některé fakulty vyučují právo, což je proti 
pravidlům, která se nastavila. Děkan přislíbil, že se ohradí. 
 
Proděkan Šilhán informoval, že v DSP dojde s velkou pravděpodobností k prolomení limitu 
počtu doktorandů u nehabilitovaného školitele, konkrétně navýšení z 1 na 2 studenty. Upřesní 
později. 

Proděkan Radvan informoval o celouniverzitní akci „Noc vědců“, která se bude konat 30/9. 
RMU fakultu požádalo o zapojení a proděkan ve svém vstupu vyzval vedoucí, aby tlumočili 
výzvu na katedrách a do 30/4 směřovali na proděkana Radvana podněty na zapojení. Téma 
pro letošní rok je „5 smyslů“. 
 
Děkan informoval, že pravidelná akce „Noc s Andersenem“ se bude konat na přelomu 6/7 
měsíce, a to ve spolupráci s PřF a FSpS v knihovně PrF. 

 
Děkan poděkoval za účast. 

 
 

 
 
Schválil: Martin Škop, děkan 
Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu 
V Brně dne 5. 4. 2022 
 


